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COMMISSIE VERBONDEN PARTIJEN 

 

Locatie: Dudokkamer gemeentehuis 

Voorzitter: mw. R.W.C. Redmeijer 

Griffier: M. Stoops 

 

 

Aanwezigen bij aanvang:  

fracties: Hart voor Hilversum: J.A.C. Slingerland; D66: A.S. de Jong; VVD: --; GroenLinks: 

P. Veenendaal; CDA: D.J. Postma; SP: mw. B. Verweij; ChristenUnie: mw. A.F. Vreugdenhil-de 

Blécourt; PvdA: --; Leefbaar Hilversum: --; Hilversums Belang: mw. M. van der Tol. 

College: P.I. Broertjes, burgemeester. 

 

1.  Vaststellen agenda (0.29) 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom.  

 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

2.  Mededelingen van de voorzitter(0.30) 
De voorzitter: 

-  roept de commissieleden, raadsleden en collegeleden op om zich aan te melden voor de heidag 

van de raadswerkgroep raadsvergaderingen op 25 mei a.s. 

 

3. Ontwerp programmabegroting 2020 en Jaarstukken 2018 Veiligheidsregio Gooi en  

 Vechtstreek (0.31) 

Woordvoerders:  

fracties: Hart voor Hilversum: J.A.C. Slingerland; D66: A.S. de Jong; VVD: --; GroenLinks: 

P. Veenendaal; CDA: G.J. Postma; SP: mw. B. Verweij; ChristenUnie: W.G. Poutsma; PvdA: --; 

Leefbaar Hilversum: --; Hilversums Belang: mw. M. van der Tol. 

College: P.I. Broertjes, burgemeester. 

 

De SP: 

- baart het al enkele jaren overblijvende geld met als resultaat onderbestedingen zorgen en 

informeert hoe het overblijvende geld tot stand is gekomen; 

- is blij dat de gemeente Hilversum in haar zienswijze aandringt op het uitbreiden van het 

veiligheidsbureau; 

- zou gezien het overblijvende geld van € 570.000,- juist een investering in capaciteit 

verwachten in plaats van het niet invullen van vacatures; de fractie vraagt daarop een nadere 

toelichting; 

- ziet dat veiligheidsregio Flevoland, waarmee ambtelijke fusie plaatsvindt, niet op capaciteit is 

en is benieuwd hoe de plannen aldaar zich verhouden tot de veiligheidsregio Gooi en 

Vechtstreek; 

- wil in de zienswijze een meer stringente zinsnede zien dan ‘op de hoogte gehouden willen 

worden van ontwikkelingen van veiligheidsregio Gooi en Vechtstreek’ en laten vermelden 

eerder in het proces actief geïnformeerd te willen worden; 

- weet dat de minister de fusie tussen de veiligheidsregio’s G&V en Flevoland verbiedt, omdat 

het twee verschillende veiligheidsregio’s zijn en de GGD’s niet verdeeld mogen zijn en is 

daarom op zoek naar plan B; wellicht kan de veiligheidsregio ook ressorteren onder de regio 

Gooi & Vechtstreek; 

- heeft er geen vertrouwen in dat gelden volgens afspraak worden uitgegeven en wil vernemen 

hoe dat wordt opgenomen in de zienswijze. 

 

Het CDA: 
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- heeft alle benodigde informatie tot haar beschikking; 

- vertaalt het overschot van € 696.000,- over 2018 in die zin dat activiteiten niet zijn uitgevoerd; 

- wil voor de veiligheidsregio geoormerkte gelden ook door de veiligheidsregio laten besteden; 

- pleit voor het hanteren van een meerjarenperspectief ten aanzien van veiligheidsrisico’s; 

- vindt het gebruik van een infographic mooi; 

- vraagt een toelichting op de ruim € 800.000,- aan incidentele transitiekosten voor de 

meldkamer en informeert of er risico bestaat op aanvullende kosten. 

 

Hilversums Belang: 

- bekijkt de stukken vanuit een zakelijke achtergrond; 

- informeert naar gelden in de begroting voor aan te kopen materieel. 

 

Hart voor Hilversum: 

- geeft complimenten voor de aangeleverde stukken; 

- kan zich vinden in het toevoegen van het overschot van € 696.000,- aan de algemene reserve, 

mede omdat daardoor de weerstandsratio weer op orde komt; 

- vindt het een goed plan de gemeentelijke bijdrage met de loon- en prijsindex te verhogen, wat 

in lijn is met het gemeentelijke beleid; 

- constateert dat Hilversum € 184.000,- terugkrijgt vanwege het terugbrengen van de 

weerstandscapaciteit naar het minimale niveau; 

- valt het achttal PM-risico’s op en verzoekt de komende tijd te werken aan het in kaart brengen 

van die risico’s; in de volgende periode zou men aan alle PM’s een cijfer kunnen toekennen; 

- informeert naar de grootte van het risico rechtspositie vrijwilligers, gezien de potentiële grote 

financiële en organisatorische effecten; 

- vraagt de raad regelmatig te informeren over de kwetsbaarheid van de meldkamer in verband 

met de transitie daarvan in het eerste kwartaal van 2022; 

- wil op de hoogte gesteld worden van de onderzoeksresultaten naar het aanpassen van de 

spelregels; de SP vraagt of Hart voor Hilversum het principe deelt van meerjarig geld 

beschikbaar stellen; Hart voor Hilversum deelt dat als het onderzoek dat ook uitwijst; 

- ziet een spanning tussen de begroting (voorlaatste alinea blz. 39) en de zienswijze ten aanzien 

van het indexeren van de lonen. 

 

D66: 

- vindt het indrukwekkend te zien wat er bij de veiligheidsregio gebeurt en complimenteert de 

leiding daarmee; de fractie heeft daardoor veel vertrouwen in leiding en bestuur; 

- wenst meer duiding over de trends en ontwikkelingen bij de drie k’s: kwetsbaarheid, kosten en 

kwaliteit; 

- is benieuwd of de samenwerking met veiligheidsregio Flevoland meer zal opleveren dan 

lagere kosten; 

- wil de mate van kwetsbaarheid van de meldkamer weten als die nieuw gebouwd wordt; 

- vindt de bewering dat medewerkers worden uitgebuit bij een overschot boud; de SP betreurt 

die kwalificatie en ziet de regiocommandant zelf in zijn inleiding schrijven dat er een wissel is 

getrokken op het personeel, dat daarvan last heeft; 

- zegt dank voor het kunnen meedenken over de begroting. 

 

GroenLinks: 

- informeert naar kwetsbare scenario’s bij de meldkamer, of budgetten daarvoor beschikbaar 

zijn en of het moeilijk is daarvoor personeel te vinden. 

 

Burgemeester Broertjes: 

- erkent dat de veiligheidsregio geld heeft overgehouden, waarvoor men ook complimenten zou 

kunnen geven vanwege het niet hebben van tekorten op personeel gebied; vacatures zijn wat 

lager ingevuld; 

- snapt de verontrusting over de overschotten niet, omdat er geen sprake is van kwaliteitsverlies 

of afknijpen van personeel; 
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- merkt op dat de kleine en kwalitatieve organisatie ambitie en een innovatief profiel heeft; 

- geeft te kennen dat geen sprake is van fusie met veiligheidsregio Flevoland, zolang de Wet op 

de veiligheidsregio’s niet is aangepast, wat nog wel twee jaar duurt; wel is sprake van 

intensieve samenwerking; begin juli hoopt het bestuur een besluit te nemen over een concept-

samenwerkingsovereenkomst (SOK) die in het najaar naar de commissie komt; 

- laat weten dat kwaliteit, kwetsbaarheid en kosten een belangrijke rol spelen bij die 

samenwerking, wat goed gaat; de RAV is geïntegreerd en ook op andere punten gebeurt steeds 

meer samen; 

- wijst erop dat op managementniveau posten ook steeds meer niet meer worden ingevuld, 

vanwege samenwerking met Flevoland; 

- wil het overgebleven geld beschikbaar houden in de reserve; 

- stelt dat de nieuwe geïntegreerde meldkamer in kwartaal 1 van 2022 als modernste meldkamer 

van Europa operationeel zal zijn; in de transitieperiode moet men de boel wel bij elkaar 

houden, waarbij er een afhankelijkheid is van veel partijen, waarbij soms investeringen nodig 

zijn; 

- geeft de directie in de voorgestelde zienswijze de opdracht om een extra indexering niet te 

verhalen op de gemeenten als de indexering oploopt, wat in de begroting wel is vermeld; 

- is voorstander van een meerjarenplanning van drie tot vijf jaar en afstand nemen van korte 

cycli; de SP wil dat dan ook in de zienswijze terugzien; burgemeester Broertjes kan dat punt 

iets scherper formuleren; 

- heeft vertrouwen in plan A en heeft dus nog niet zo nagedacht over een plan B; voorlopig is 

hij blij met gescheiden organisaties; de SP is voorstander van onderzoek naar onderbrengen 

van de veiligheidsregio in de regio Gooi&Vechtstreek. 

 

De heer Van der Zwan (commandant brandweer Gooi en Vechtstreek): 

- merkt op dat er samenwerking is tussen twee veiligheidsregio’s en de GGD; de GGD Gooi en 

Vechtstreek is daarbij niet meegenomen; de meldkamer en het veiligheidsbureau zijn actief 

voor Midden-Nederland; het oefen/kenniscentrum bevindt zich in Flevoland; 

- brengt naar voren dat voor samenwerking een benchmark en nulmeting gemaakt moeten 

worden ten aanzien van de kwaliteit en kosten; in juni vindt in Flevoland een 

bestuursconferentie over de kosten plaats; de SP maakt zich zorgen over een fusie, omdat 

Berenschot heeft gesteld dat een ambtelijke fusie niets oplost; de problemen in Flevoland zijn 

stevig vanwege onvoldoende back-up en de commandant daar zegt dat € 1,5 miljoen extra niet 

genoeg is; de fractie heeft behoefte om eerder dan juli over benchmark en nulmeting 

geïnformeerd te worden; de heer Van der Zwan wijst erop dat het rapport van KokxDeVoogd 

aangeeft dat bij intensief samenwerken van twee organisaties meerdere tonnen te bezuinigen 

zijn, en dat er minder meerkosten zijn; dat rapport is maatgevend; 

- deelt de zorgen van de SP over veiligheidsregio Flevoland; de zorg is dat mensen te weinig 

geoefend zijn; in sommige gevallen komt de TS4 daar te laat; in overleg met het bestuur zijn 

interventies gepleegd en nu loopt het weer goed; samenwerking bevordert wel de kwaliteit en 

de kwetsbaarheid wordt minder vanwege uitwisselbaarheid van kennis; inkoop gebeurt samen 

met Flevoland; 

- wijst op het lage ziekteverzuim onder de 3% en dat het af en toe lastig is om de juiste mensen 

te krijgen; talent wordt door andere organisaties weggekocht; de SP vraagt waarom talent niet 

met meer geld wordt behouden; de heer Van der Zwan kijkt heel goed hoe alle functies goed 

in te vullen zijn nadat jong opgeleide mensen ‘uitvliegen’; de formatie wordt op een goede 

manier op sterkte gehouden; Hilversums Belang informeert hoe de veiligheidsregio mensen 

aantrekt; de heer Van der Zwan kijkt eerst naar ‘eigen kweek’ voor mensen van buiten te 

halen; de markt voor topfuncties is heel schaars; het invullen van de Participatiewet is ook 

lastig, door mensen die na korte tijd weer afhaken; het quotum is nog niet gehaald, maar de 

veiligheidsregio is daarmee wel druk bezig; 

- is het ermee eens dat PM-posten zichtbaar moeten worden; voor alle risico’s behoeven de 

reserves ophoging; de doorvoering van de Wet normalisering rechtspositie ambtenaren (Wnra) 

is een post van misschien € 800.000,- en in de loop van het jaar moet duidelijk worden of die 

doorgaat; het nu al vermelden van het bedrag wordt niet wenselijk geacht; 
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- heeft afspraken gemaakt voor overleg met wethouders Financiën over de bandbreedte tussen 

0,7 en 1,4; Hart voor Hilversum ziet dat is uitgegaan van de maximale verlaging van de 

weerstandscapaciteit, maar die weerstandscapaciteit zou ook iets hoger kunnen zijn. 

 

Tweede termijn 

De SP: 

- vindt het goed om alle zienswijzen van de deelnemende gemeenten te kunnen lezen en niet 

alleen wat de veiligheidsregio daaruit heeft gepresenteerd; 

- vraagt de burgemeester in september/oktober een informatiesessie voor de commissie te 

organiseren over de samenwerking met veiligheidsregio Flevoland, en daarbij een plan B in 

gedachten te houden; wellicht kunnen raadsleden van Flevoland en mensen van GGD’s daarbij 

uit worden genodigd; 

- wenst alinea 3 van de zienswijze over het tegengaan van onderbesteding steviger aan te zetten 

en kondigt daarover een amendement aan; 

- wil weten wat de veiligheidsregio gaat doen bij de evaluatie van de Wet op de 

veiligheidsregio’s en wil de bijdrage aan de minster weten. 

 

Burgemeester Broertjes: 

- laat weten dat de rol van de brandweerman verandert van repressie naar preventie en dat die 

meer proactief gaat opereren; 

- verhoogt in juli het aantal wijkbrandweermensen van 1 naar 3 in Hilversum en naar 11 in de 

regio; dat kan plan B zijn, naast plan A; 

- geeft aan dat er voor de zomer de nulmeting en de samenwerkingsovereenkomst er zijn; in 

september/oktober is te bezien hoe de raden daarover te informeren zijn; 

- is druk bezig met de evaluatie van de Wet op de veiligheidsregio’s, die zeker een jaar gaat 

duren; per veiligheidsregio worden wensen en ideeën opgehaald; ook kent hij de gevoelens 

van de SP en als hij steun nodig heeft bij de evaluatie laat hij dat weten. 

 

De heer Van der Zwan (commandant brandweer Gooi en Vechtstreek): 

- is in 2012 begonnen met te kijken hoe de wet eruit ziet, wat het grijze gebied is en wat 

veiligheidsregio’s van elkaar nodig hebben; dat is in Flevoland niet gebeurd; nu benadert hij 

alle raden om te kijken hoe de verbinding tot stand komt, wat erg gewaardeerd wordt. 

 

Advisering aan de raad 

De SP maakt een voorbehoud met debat. 

 

Hilversums Belang en de ChristenUnie adviseren positief met debat. 

 

Hart voor Hilversum adviseert positief, onder aantekening dat de zienswijze nog wordt aangepast. 

 

D66, GroenLinks en het CDA adviseren positief zonder debat. 

 

4. Zienswijze 1e begrotingswijziging 2019 en conceptbegroting 2020 OFGV (1.42) 

Woordvoerders:  

fracties: Hart voor Hilversum: J.A.C. Slingerland; D66: C.R. Schuurmans; VVD: --; GroenLinks: 

P. Veenendaal; CDA: G.J. Postma; SP: -- ; ChristenUnie: mw. A.F. Vreugdenhil-de Blécourt; PvdA:--

; Leefbaar Hilversum: -- ; Hilversums Belang: mw. M. van der Tol. 

College: F.G.J. Voorink, wethouder. 

 

Hart voor Hilversum: 

- vraagt de portefeuillehouder hoe het met de omgevingsdienst in algemene zin gaat; 

- maakt bij de eerste bullet in de zienswijze melding van het foutief geschreven woord ‘houd’ 

dat ‘houdt’ moet zijn; 

- heeft berekend dat nog € 18.065,- nodig is om de weerstandsratio op 1 te krijgen, waardoor die 

nu matig is en goed had kunnen zijn; 
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- vraagt om de formulering achter de vierde bullet op het vierde blad zodanig aan te passen dat 

er komt te staan dat de weerstandsratio verbeterd moet worden vanwege potentiële problemen, 

onder andere het afgeven van brandveiligheidszaken door de gemeente Lelystad, dat zou 

kunnen worden verhaald op de deelnemers; in hoeverre heeft de gemeente dan grip op de 

omgevingsdienst. 

 

D66: 

- vindt het besluit van Lelystad om uit het verband te stappen jammer en constateert dat de 

toelichting niet ingaat op de bestuurlijke uitgangspunten die daartoe hebben geleid; ook is de 

OFGV toentertijd naar Lelystad verhuisd met hoge kosten; Hilversum zit nu met de gebakken 

peren, kosten ter hoogte van € 700.000,-; 

- is benieuwd naar de stappen tot nu toe van de wethouder in het hele traject; 

- informeert naar meer verrassingen bij verbonden partijen; 

- vindt de loonsverhoging van 4% fors; 

- gaat akkoord met een evaluatie met betrekking tot communicatie na twee jaar. 

 

De ChristenUnie: 

- informeert naar ontwikkelingen ten aanzien van de omgevingsvisie; 

- denkt dat een weerstandsratio van 0,97 onvoldoende is en meent dat daaraan iets moet 

gebeuren; 

- vraagt waarmee een verhoging van het budget voor arbeidsmarktcommunicatie te maken heeft 

en wil flexibele arbeidscontracten zoveel mogelijk vermijden. 

 

Het CDA: 

- pleit voor infographics om meer inzicht te krijgen in de omgevingsdienst en dan met name in 

wat het gebeurt, wat het heeft gekost en wat het heeft opgeleverd; 

- suggereert het uniformeren van de methoden van risicoweging en de beheersmaatregelen 

daarvoor; 

- wil samenhang zoeken in risico’s op verschillende onderwerpen om meer grip op de 

systematiek te krijgen; pleit ervoor om daarnaar in bredere zin te laten kijken door de Audit- 

en rekeningencommissie. 

 

Wethouder Voorink: 

- verontschuldigt zich voor de spelfouten en zal daarop de stukken nogmaals checken; 

- ziet de omgevingsdienst volwassen worden; de eerste drie, vier jaar was er veel discussie over 

de kostprijssystematiek, de wijze van archiveren etc.; het niveau stijgt en nu gaat het meer 

over de inhoud; 

- weet dat de omgevingsdienst meer richting raden en PS uitdraagt welk werk ze doet; daartoe 

kunnen commissieleden ook contact met de dienst opnemen; 

- oppert de gedachte de directeur uit te nodigen voor een beeldvormende sessie in 2020 en zal in 

overleg met de griffie een goede datum daartoe bespreken; 

- is het eens met de kritische kanttekening over de weerstandsratio van 0,97 en zal die passage 

naar onderen plaatsen bij de andere kritische kanttekeningen; 

- baalt van het uittreden van Lelystad en neemt maatregelen dat andere partners geen 

frictiekosten meer betalen als dat nog een keer met een andere partner gebeurt; 

- vindt € 700.000,- goed besteed geld en is positief over de kwaliteit van de dienstverlening; 

- licht toe dat arbeidsmarktcommunicatie met name bedoeld is om hoger opgeleid personeel met 

specifieke vakkennis te werven; 

- ziet de OFGV schromelijk tekortschieten bij de uitvoering van de Participatiewet; de overheid 

zou in dezen het goede voorbeeld moeten geven en moet daaraan dus harder trekken; de 

directeur heeft wat dat betreft beterschap beloofd. 

 

Advisering aan de raad 

Alle aanwezige fracties adviseren positief zonder debat. 
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De voorzitter sluit de vergadering om 21.45 uur. 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Verbonden partijen van 12 juni 2019, 

 

De griffier,       De voorzitter, 

 

 

 

C. van der Reijden-Mulder     H.P. Blok 


